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Tam, v klínu brdských lesů, jako mořská horská oka dřímají tyto dva veliké, ztichlé rybníky padrťské. 

Obklopují je jen nevysoké chlumy a nepřehledné lesní hvozdy. Jsou jako skrytý pohádkový skvost 

obtočený pásem zelených lučin… 
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                                             Zápis z Rady obce č. 26/02/16 (3.2.2016 ) 

                                                       J. Hahner, E. Buchová 

Doklady a informace na vědomí 

1. Informace:  RO byl předložen na vědomí zápis z jednání výkonného výboru VSR a zápis z jednání 
valné hromady VSR. Předmět jednání byla především tvorba ceny vodného na rok 2016. Pro obec 
Strašice je cena vody 51 Kč bez DPH při výši nájemného za vodohospodářskou infrastrukturu 
1,219 mil. Kč. V loňském roce byla cena vody 55 Kč při nájemném 770 tis. Kč. Dále byla řešena 
věcná břemena na pozemcích firmy REVOS ve Strašicích. Zápisy budou zveřejněny na webu 
obce. 

2. Informace:  V první polovině roku 2016 bude probíhat šetření Českého statistického úřadu 
v domácnostech v ČR, předmětem výzkumu jsou životní podmínky obyvatel. Je možné, že 
pracovníci ČSÚ se objeví i v obci Strašice. Pracovník se musí prokázat platným průkazem a 
příslušným pověřením. 

Projednáno 
Žádost o poskytnutí účelové dotace 
RO projednala žádost o poskytnutí účelové dotace na zajištění dopravní obslužnosti obce. Jedná se o 
každoroční příspěvek Plzeňskému kraji, dotace pro rok 2016 činí 123.100,- Kč. Tato částka již byla 
zahrnuta do návrhu rozpočtu obce na rok 2016. 
RO žádost a smlouvu o poskytnutí účelové dotace schválila. 

Licenční smlouva o veřejném provozování - OSA 
RO projednala návrh licenční smlouvy o veřejném provozování hudebních děl. Poplatek pro rok 2016 
je ve výši 7 089 Kč. 
RO licenční smlouvu o veřejném provozování schválila. 

Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti – ČEZ Distribuce, 
a.s. 
RO projednala návrh smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti 
na pozemku p.č. 1622/20 a p.č. 1995. Jedná se o přípojku kabelu NN k pozemku p.č. 1622/35. Za 
zřízení věcného břemene bude uhrazena jednorázová odměna ve výši 1 400 Kč. 
RO smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti schválila.  

Žádost o projednání – Spolek Lungta  
RO projednala žádost o projednání připojení se k mezinárodní kampani „Vlajka pro Tibet“, která 
proběhne 10. března. Obec Strašice se k této kampani v minulých letech již připojila. Jedná se o 
připomenutí výročí povstání Tibeťanů proti čínské okupaci Tibetu, které bylo násilně potlačeno 
armádou Čínské lidové republiky, v jehož důsledku zemřelo téměř milión Tibeťanů. 
RO účast v kampani „Vlajka pro Tibet“ schválila. 

Záměr vybudování optické metropolitní sítě – ARENIS s.r.o. 
RO projednala předložený záměr společnosti ARENIS s.r.o. ohledně vybudování optické metropolitní 
sítě. Tato společnost již provozuje bezdrátový internet v obci a chtěla by své služby rozšířit o tuto 
možnost připojení. Do projektu by byly zahrnuty především bytové domy v obci. V první etapě by 
došlo k vybudování rozvodů v rámci domů, následně k propojení jednotlivých domů optickým 
převisem, ve třetí etapě by došlo k realizaci výkopových prací a uložení optického kabelu do země 
(např. v rámci revitalizace zeleně či chodníků a silnic). Došlo by ke zvýšení kvality připojení 
internetu, možnost sledování HD TV a pořízení IP telefonů. V případě zřízení této sítě by nedocházelo 
k dalšímu rozšiřování antén na nájemní domy. 
RO záměr společnosti ARENIS s.r.o. vzala na vědomí. 



Zápis z jednání Komise pro kulturu, sport a turismus 
RO projednala zápisy z jednání Komise pro kulturu, sport a turismus z prosince 2015 a ledna 2016. 
Komise projednala kalendář plánovaných akcí na rok 2016, mimo jiné se zabývala i problematikou 
CHKO Brdy. 
RO zápisy z jednání Komise pro kulturu, sport a turismus vzala na vědomí. 

Zápis z jednání Komise pro partnerské obce 
RO projednala zápis z jednání Komise pro partnerské obce č. 11/2015 a 1/2016. Komise mimo jiné 
projednala návštěvu zastupitelů v Markt Hohenfels, která proběhla 11.12.2015, dále projednala návrh 
akcí na rok 2016. V lednu komise projednala návrh starosty Markt Hohenfels ohledně možného výletu 
do CHKO Brdy. 
RO zápisy z jednání Komise pro partnerské obce vzala na vědomí. 

Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice 
RO projednala zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice ze dne 12.1.2016. Komise mimo jiné 
stanovila priority, které by měly být splněny v roce 2016, a to demolice budovy Koupáku, demolice 
budov na Dukle a zpracování studie a prováděcího projektu na přestavbu nebytových prostor v sídlišti 
Na Huti na byt. Komise dále vyjádřila souhlas s podáním žádosti o dotaci na opravu místních 
komunikací (Škvárovna, sídliště U Hřiště) a obnovu křížku u MŠ. Komise rovněž projednala umístění 
záchytných parkovišť pro návštěvníky CHKO Brdy. 
RO zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice vzala na vědomí. 

Žádost o přidělení zahrádky – P. Vlček 
RO projednala žádost o přidělení zahrádky žadatele pana Vlčka. 
RO žádost vzala na vědomí. 

Rozpočet sociálního fondu 
RO projednala rozbor hospodaření se sociálním fondem obce Strašice, který slouží zaměstnancům 
obce Strašice, kteří do fondu odvádějí 2 % ze svých platů. Z rozpočtu jsou hrazeny příspěvky na 
stravování, vitaminové prostředky, kulturu, pracovní výročí, atd. 
RO hospodaření se sociálním fondem v roce 2015 schválila. RO rozpočet sociálního fondu obce 
Strašice na rok 2016 schválila. 

Návrh rozpočtu MŠ Strašice 
RO projednala návrh rozpočtu MŠ Strašice na rok 2016. MŠ Strašice očekává příjmy ve výši 1,408 
mil. Kč, přitom od zřizovatele předpokládá částku ve výši 1,2 mil. Kč. Ve výdajové části je vyhrazena 
částka 100 000 Kč na dokončení zahrady (běžecká dráha + terénní úpravy). Výdaje jsou plánovány ve 
výši 1,4 mil. Kč. 
RO návrh rozpočtu MŠ Strašice na rok 2016 vzala na vědomí. 

Návrh rozpočtu ZŠ Strašice 
RO projednala návrh rozpočtu ZŠ Strašice. ZŠ Strašice počítá s příjmem od zřizovatele ve výši 3,5 
mil. Kč. Výdaje jsou především na teplo ve výši 1,15 mil. Kč, dále 550 tis. Kč na elektrickou energii, 
na opravy je vyhrazena částka 800 tis. Kč. 
RO návrh rozpočtu ZŠ Strašice na rok 2016 vzala na vědomí. 

Vyhodnocení Programu rozvoje obce Strašice 
RO projednala Program rozvoje obce Strašice, který zahrnoval investiční akce, které se mají 
uskutečnit v letech 2015-2018. S ohledem na rozpočet obce byly v roce 2015 realizovány akce 
rekonstrukce komunikací v Koutě, revitalizace zahrady MŠ Strašice, vysázení březové aleje ke 
kostelu, instalace kamer na budovu základní školy. V roce 2016 budou s ohledem na rozpočet obce a 
přijaté dotace provedeny akce jako oprava komunikace na Škvárovně a v sídlišti U Hřiště, oprava 
křížku u školky, úprava okolí radnice a případné dokončení fasády, zateplení domu č.p. 558-559         



a 525, rovněž bude zahájena příprava stavební zóny ve Dvoře. V roce 2016 by měl být dokončen dům 
pro seniory. Z dalších akcí mimo tento program bude realizována demolice budov Koupáku a na 
Dukle. Ostatní akce budou přesunuty na další roky. 
RO upravený Program rozvoje obce Strašice schválila. 

Návrh rozpočtu obce Strašice na rok 2016 
RO projednala návrh rozpočtu obce Strašice na rok 2016. Příjmy jsou naplánovány ve výši 50,636 mil. 
Kč, výdaje ve výši 40,396 mil. Kč, na splátky úvěrů je vyhrazena částka ve výši 6,7 mil. Kč. Rozpočet 
je tvořen jako přebytkový. 
RO návrh rozpočtu obce Strašice na rok 2016 schválila. 

Žádost o odprodej pozemku – D. Pliml, A. Klečáková 
RO projednala žádost ohledně odprodeje pozemku p.č. 1893/7. Pozemek žadatelé dlouhodobě užívají, 
ale po digitalizaci bylo zjištěno, že pozemek je v majetku obce. Žadatelé navrhují kupní cenu ve výši 
5.000 Kč. 
RO Žádost o odprodej pozemku vzala na vědomí. 

Rozbor hospodaření – Zdeněk Smejkal – Inzula Rokycany s.r.o. 
RO projednala komentář k rozboru hospodaření společnosti Zdeněk Smejkal – Inzula Rokycany s.r.o. 
za rok 2015. Výnosy za rok 2015 činily 11,95 mil. Kč (z nájmů 11,73 mil. Kč). Výdaje činily 5,42 mil. 
Kč, z toho 3,3 mil. na opravy a udržování. Do rozpočtu obce byla odvedena částka 6,59 mil. Kč, 
většina těchto prostředků byla vynaložena na splátku úvěrů za revitalizaci bytových domů. Do užívání 
bylo předáno 27 bytů. Za výměnu zařizovacích předmětů byla uhrazena částka ve výši 968 tis. Kč. 
V roce 2016 bude provedena výměna 252 ks vodoměrů za vodoměry s radiovým přenosem, výměna 
828 ks radiových rozdělovačů nákladů na vytápění, měla by proběhnout rekonstrukce střechy včetně 
zateplení a opravy nadstřešní části komínů na domě č.p. 492-493, měla by proběhnout výměna výlezů 
na půdy ve všech domech a bude probíhat rovněž běžná údržba. 
RO Rozbor hospodaření společnosti Zdeněk Smejkal – Inzula Rokycany s.r.o. za rok 2015 schválila. 

Inventarizační zpráva – ZŠ Strašice 
RO projednala Inventarizační zprávu ZŠ Strašice za rok 2015. V ZŠ Strašice je evidován majetek a 
pomůcky v souhrnné výši 7 765 177,14 Kč. 
RO Inventarizační zprávu ZŠ Strašice za rok 2015 schválila. 

Inventarizační zápis – MŠ Strašice 
RO projednala Inventarizační zápis MŠ Strašice za rok 2015. V MŠ Strašice je evidován majetek a 
pomůcky v souhrnné výši 1 228 015,20 Kč. 
RO Inventarizační zápis MŠ Strašice za rok 2015 schválila. 

Inventarizační zpráva – Obec Strašice 
RO projednala Inventarizační zprávu Obce Strašice za rok 2015. Na základě provedené inventury byl 
vyřazen majetek v hodnotě 595 767,97 Kč. V souvislosti s digitalizací k.ú. Strašice došlo ke změně 
výměr a parcelních čísel obecních pozemků. 
RO Inventarizační zprávu Obce Strašice za rok 2015 schválila. 

Žádost o prominutí poplatku – T. Cibulová 
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu v roce 2016, neboť bude žadatelka od 1.3. 
v cizině. RO požaduje uhradit poměrnou část za rok 2016. 
RO žádost o prominutí poplatku schválila. 



Zpráva o bezpečnostní situaci v obci – Policie ČR 
RO projednala zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice za rok 2015, kterou předložilo Obvodní 
oddělení Policie ČR v Hrádku. Za rok 2015 bylo na území obce prověřováno 29 trestných činů, a to 
především maření výkonu úředního rozhodnutí. Za rok 2015 bylo rovněž evidováno 163 přestupků. 
RO zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice za rok 2015 vzala na vědomí. 

Zpráva z jednání Bytové komise 
RO projednala zprávu z jednání Bytové komise ze dne 3.2.2016. Komise doporučila přidělit byt 2+1 
v domě č.p. 499 panu Jakubovi Boháčovi, bytem Strašice 269. Komise doporučila schválit žádost 
ohledně převodu nájmu bytu v č.p. 462 z pana M. Kocábka na pana J. Horvátha, kterou předložila 
k projednání RO. 
RO přidělení bytu dle doporučení Bytové komise schválila. RO převedení nájmu bytu dle žádosti 
schválila. 

Program jednání ZO 
RO projednala návrh programu jednání ZO dne 18.2.2016. RO navrhla, aby se jednání ZO řídilo 
následujícím programem: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu jednání 
3. Schválení orgánů jednání 
4. Náměty a podněty občanů 
5. Rozpočtové opatření č. 9-2015, č. 10-2015 a č. 11-2015 
6. Rozpočet obce Strašice na rok 2016 
7. Vyhodnocení Programu rozvoje obce Strašice na roky 2015-2016 
8. Prodej a směna majetku obce 

a) projednání prodeje budov v bývalých kasárnách 
b) záměr prodeje pozemku p.č. 1893/7 v k.ú. Strašice 
c) záměr směny pozemku – Stavební zóna Dvůr, parkoviště u CHKO Brdy 

9. Návrh odpisu pohledávky č.j. 1746/15 
10. Zpráva Kontrolního výboru, Plán činnosti na rok 2016 
11. Zpráva Finančního výboru, Plán činnosti na rok 2016 
12. Zpráva o činnosti Obecní policie Strašice za II. pololetí roku 2015 
13. Zpráva o podaných žádostech o dotaci 
14. Kontrola usnesení 
15. Interpelace zastupitelů 
16. Návrh usnesení 
17. Závěr 

 
UPOZORNĚNÍ 

Upozorňujeme, že poplatek za psa dle vyhlášky č. 3/2015 je nutno uhradit nejpozději do 
31.3.2016 v pokladně Obecního úřadu Strašice. Poplatek ze psa chovaného v rodinném domě 
nebo na zahradě u rodinného domu je 50 Kč/rok. Poplatek za psa chovaného v bytovém 
domě je 800 Kč/rok. Pokud občané chovají více psů, výše poplatku se řídí platnou vyhláškou. 
Pokud nebude poplatek uhrazen v termínu, bude poplatek zvýšen na dvojnásobek. 

Dále upozorňujeme, že do 31.3.2016 je nutno rovněž uhradit poplatek za užívanou 
zahrádku. 

Poplatek za svoz komunálního odpadu ve výši 700 Kč/osobu je třeba uhradit do 
30.6.2016. Pokud jste ve složité finanční situaci, rozložte platbu za členy domácnosti do 
jednotlivých měsíců (vždy musí být uhrazen poplatek v plné výši), abyste předešli 
případnému zdvojnásobení poplatku. Platba poplatku za svoz komunálního odpadu se řídí 
vyhláškou č. 4/2015. 
        Mgr. Tomáš Svoboda 
        Obecní úřad Strašice 



Zastupitelstvo obce schválilo rozpočet na letošní rok 

  Ve čtvrtek 18. února schválilo zastupitelstvo obce rozpočet na letošní 
rok. Tento dokument je důležitý pro hospodaření obce ve všech 
kapitolách, na které je členěn. Pro rok 2016 počítáme s celkovými příjmy 
ve výši  50 636 000,- Kč. Výdaje, včetně financování úvěrů jsou 
přepokládány ve výši 47 114 000,- Kč.  Z  toho vyplývá, že rozpočet obce  
je plánován jako přebytkový, příjmy jsou o více jak 3 miliony vyšší než výdaje.  Jelikož jsme 
již  požádali  nebo ještě požádáme o různé dotace, je možné tento přebytek použít, v případě 
schválených dotací,  na  povinné spolufinancování dotačních titulů. Žádáme o dotace na 
opravu místních komunikací, opravu drobné sakrální stavby, zateplení bytových domů, 
pořízení vozidla pro hasiče a optimalizaci rozvodů tepelného hospodářství. 

              Výdaje jsou rozčleněny do jednotlivých kapitol. Pro informaci uvádím nejzajímavější 
částky ve schváleném rozpočtu. Na cestovní ruch je rozpočtováno 107 tis. Kč, na komunikace 
650 tis. Kč a na finanční pokrytí veřejné autobusové dopravy 123 tis. Kč. V oblasti vodovodů 
a kanalizací je vyčleněna výdajová částka 554 tis. Kč. Rozpočet pamatuje také na úpravu 
okolí radnice. Počítá se také s vypracováním několika projektových dokumentací. Jedná se o 
projekt na místní komunikaci na Huti u pana Kupce, dále vyřešení přechodu pro chodce u 
Libuše, projekt na chodník mezi Dvorem a Vsí při hlavní silnici nebo zpracování křižovatky 
ve Dvoře na základě žádosti občanů. Další projektová dokumentace se bude zpracovávat na 
přestavbu nebytového prostoru v sídlišti na Huti. Předpokládá se přestavba na bytový prostor. 
Z projektů vzpomenu ještě na parkoviště u Základní školy. Z hlediska vzniku nového CHKO 
připravujeme podmínky pro výstavbu nových záchytných parkovišť pro návštěvníky Brd. 
Čekají nás také další majetkoprávní vypořádání soukromých pozemků pod komunikacemi. 
Obecní policii vybavíme novým vozidlem 
s pohonem kol  4x4, k zajištění dostupnosti celého 
nového katastrálního území Strašice v Brdech. 
Bude provedena také demolice budov na 
koupališti a na Dukle.   

              Na podporu základní školy jsme vyčlenili 
3,6 mil. Kč. Budou zde provedeny opravy 
v tělocvičně. Jedná se o instalaci nových svítidel, 
malířské práce a rekonstrukci palubovky. 
Mateřská škola bude podpořena částkou 1,3 mil. Kč a bude zde např. vyměněn koberec 
v jedné třídě, osazena nová svítidla ve dvou třídách, popř. opraveno pískoviště na zahradě. Na 
podporu společenských a sportovních organizací je připravena částka 250 tis. Kč. 

            Věříme, že schválený rozpočet zajistí všechny důležité potřeby pro život v obci a že 
pokryje výdaje na plánované investice a opravy.  Jistě se v průběhu roku vyskytnou nějaké 
další potřeby financování a proto je dobré, že můžeme kalkulovat s přebytkem 3 mil. Kč. 

                                                                                                                         Jiří Hahner 

                                                                                                                        Starosta obce      



  

                                                             371 585 731 
Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc leden, únor 2016 

 
 Za měsíc leden a únor řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava –        62 x přestupek –  řešeno v blokovém řízení  
                           50 x – oznámení odboru dopravy 
                           4 x – přestupek cyklisté - bez osvětlení  a přileb 
Veřejný pořádek  -     8 x  přestupek  
Občanské soužití -     5 x  přestupek  - 1x oznámení PČR 
Proti majetku  -        10 x přestupek - 4x oznámení PČR TČ 
OZV č.3              -       3 x přestupek 
OZV č.4             -        4 x přestupek  
Nález věci  :            -       1x klíče, registrační značka 
Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu :   2 x 
Řešení stížnosti občanů:   4 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek:  5 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu:  2 x   
 
Vážení občané, 
v březnovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s událostmi za uplynulé dva  měsíce z pohledu 
Obecní policie Strašice. 
 Veřejný pořádek 

               
                 
 
                                  

sídliště za OÚ - matrace                                                     převrácený kontejner - Dvůr 
 Odkládání odpadů (likvidace) nepotřebného materiálu  z domů, vytváření černých skládek po jednotlivých částí 
obce. Stále velký problém pro některé občany odvést odpad do sběrného dvora. 
Ve všech částech obce, kde se nacházejí sběrné nádoby,  jsou vyhozené různé předměty jako např. vyhozené 
pěnové matrace, garnyže, plastová vědra od malování, dřevěné poličky, kočárky, dětské plastové hračky atd. V 
části Dvůr u nádržky neznámý vandal převrátil kontejner na papír. 
Toto jsou některé ukázky (foto), jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému pořádku a kazí tak vzhled 
obce. 

Upozornění 
Začnou jarní práce na zahradách (hrabání listí, řezání stromů, vyhrabávání staré trávy atd.), ale co s tím? 
1) Pálení staré trávy i ostatních porostů v souvislých plochách je zákonem o požární ochraně zakázáno. 
Hrozí nebezpečí přenesení požáru na jiný objekt nebo plochu podobnou té spalované,          a to po povrchu 
suché vegetace, zanesením ohně větrem nebo i konvektivními proudy horkých spalin s jiskrami a v neposlední 
řadě přenesením ohně v podloží. Jsou známé případy např. vzplanutí lesa po dvou týdnech ve vzdálenosti až 
sedmdesáti metrů od původního místa pálení. Bohužel jsou každoročně zaznamenávány i případy udušení lidí v 
kouři a v neposlední řadě i uhoření při nezvládnutém, původně jen malém kousku vypalované plochy. 
2) Pálení biologického odpadu (listí) lze provádět za podmínek stanovených jednotlivými obcemi (nežádoucí 
znečišťování ovzduší, obtěžování okolí apod.) jen na předem připravených přiměřeně velkých hromadách za 
trvalé přítomnosti alespoň jedné dospělé osoby a prostředků na prvotní hasební zásah. 



Hořlavý biologický odpad může fyzická osoba spalovat jen za podmínek, že: 
 a) pálení provádí na vlastním pozemku a v dostatečné bezpečné vzdálenosti od budov a volných skládek, např. 
palivového dřeva apod. 
b) pálení provádí osoba starší 18 let. Osoby mladší mohou tuto činnost vykonávat jen za dozoru dospělé osoby 
c) pálení nesmí být prováděno v období dlouhotrvajícího sucha, za větrného počasí apod. 
d) po ukončení pálení ohniště bezpečně uhasí a následně provádí kontrolu po dobu nejméně 8 hodin. 
V případě nedodržení a porušení zákonu může být fyzické osobě uložena pokuta do 25.000 ,- Kč  
a u právnické osoby pokuta do výše 500.000,- Kč.  
Doporučení :  
Rozložitelný odpad dát do svého kompostu, nebo odvést do sběrného dvora. Pokud se jedná o větve, ty je 
možno odvést na bývalé hřiště Dukla, kde se ukládají a následně budou firmou štěpkovány. Tímto 
doporučením se vyhnete nepříjemným okolnostem. 
 
Trestná  činnost  
Páchání trestné činnosti, jako je úmyslné poškozování cizí věci (osobního automobilu, dopravních značek, 
drobné krádeže, neoprávněné vniknutí do objektu v kasárnách a další). 
V měsíci únor došlo ke krádeži dvou osobních automobilů v sídlišti u pošty. 
V současné době se s PČR šetří úmyslné poškození okenních skel na objektu ZŠ (tělocvičny, pláště budovy, 
skleníku) a dvou skel na domech. Zatím neznámý pachatel toto poškození způsobuje zřejmě airsoftovou puškou 
nebo vzduchovkou a dopouští se trestného činu poškozování cizí věci. Tímto činem také může ohrozit i na 
zdraví osob. Celková škoda byla vyčíslena přes 10.000 Kč. 
 
Doprava 
Připomínáme podle novely zákona o provozu na pozemních komunikacích  povinnost všech chodců nosit 
reflexní prvky na pozemních komunikacích v noci za snížené viditelnosti. Tyto prvky je možno levně 
zakoupit i na poště ve Strašicích. 
Nezapomeňte: Jsem vidět, a tak chráním sám sebe před nebezpečím. 
 
                                                                                      Ing. Frajt Luboš, velitel obecní policie Strašice                                                                                                                         
Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice za měsíc únor 
 
Okresní kolo Matematické olympiády 
    Před koncem prvního pololetí se v Rokycanech konalo okresni kolo Matematické olympiády pro žáky 5. a 9. 
tříd. Naši školu reprezentovala žákyně 9. ročníku Tereza Dezortová. Žáci řešili čtyři obtížné příklady, na řešení 
každého z nich měli hodinu. Tereza obsadila skvělé 6. místo a stala se úspěšnou řešitelkou. Na nejlepšího 
účastníka ztratila pouze 4,5 bodu. Celkem se zúčastnilo 19 deváťáků z celého okresu a úspěšnými řešiteli se 
stalo pouze 12 z nich.  
   Děkujeme za výbornou reprezentaci školy a paní učitelce Mgr. Zdeňce Drahokoupilové za skvělou přípravu.                      
Mgr. Olga Škardová 
 
Zeměpisná olympiáda 
      Na konci měsíce ledna proběhlo školní kolo Zeměpisné olympiády pro žáky druhého stupně. V kategorii A 
(6.A) se zúčastnilo osm žáků, tematický okruhem byl Vesmír a fyzická geografie. Kategorie B (7.A) měla 
zastoupení také osmi žáků a tématický okruh byl “Regionální zeměpis světa a fyzická geografie.” Kategorie C 
(8.A, 8.B, 9.A) se zúčastnilo 12 žáků, okruh měl název “Evropa a fyzická geografie”.  

Výsledky : 
Kategorie A: 1. místo: Kateřina Valečková, 2. Jakub Nodžák, 3. Jan Dezort  
Kategorie B: 1. místo: Alena Voříšková, 2. Miluše Červenková, 3. Tomáš Kunc 
Kategorie C: 1. místo: Andrea Krocová, 2. Zdeněk Mrázek, 3. Milan Holzäpfl 
     Vítězové jednotlivých kategorií postupují do okresního kola - držme jim palce! 

                                                                                                                Mgr. Jiří Monhart 
 

Zdeněk Rojík poodhalil tajemství kovů i na naší škole 
     Před uzavřením prvního pololetí se všichni naši žáci zúčastnili výstavy metalografických fotografií pod 
názvem „ Skrytá tajemství kovů“. 
Stopy v poušti, písečné červy, trpaslíka, mimozemšťana a další objekty připomínaly černobílé fotografie 
struktury železa, oceli, litiny, hliníkové slitiny i titanu, které v sedmdesátých letech minulého století pořídil dnes 
už bývalý metalograf ve Výzkumném a zkušebním ústavu Škodových závodů pan Zdeněk Rojík.  
     Soubor fotografií získal na výstavě na mezinárodním sjezdu metalografů v Iserlohnu první a druhé místo.      
V letech 1973 až 1975 dostal pan Zdeněk Rojík také řadu ocenění za jejich zveřejnění v časopise Praktische 



Metallografie. „Kolegové mi vždycky přinesli vzorky kovů s kazy k prozkoumání a mne fascinovalo, co se 
objevilo v mikroskopu,“ přibližuje začátky svého fotografování Zdeněk Rojík, který měl v prosinci v Plzni 
krátkou výstavu ke svým pětaosmdesátým narozeninám. 
     Tyto fotografie, které byly žákům vystaveny, ukazují struktury vyleštěného a leptaného povrchu kovů               
s nejmenším stonásobným zvětšením až po největší zvětšení pod elektronovým mikroskopem 26 000 x. 
     V učebně hudební výchovy, která se proměnila ve výstavní síň, se postupně prostřídali všichni naši žáci           
a sepsali své představy, co by vše mohl obraz ztvárňovat. Výstava děti i pedagogy velmi zaujala.     
                                                                                                                      Mgr. Věra Peterková, zástupkyně školy 
Vyhodnocení výtvarné soutěže 
      V úterý dne 2. února se v sálku Městské knihovny v Rokycanech konalo vyhlášení výsledků výtvarné 
soutěže, kterou již tradičně vyhlásila ZŠ ulice Míru Rokycany pro mateřské a základní školy Rokycanska. Porota 
vybírala z téměř 90 výtvarných prací na téma “Poznáváme atmosféru cizokrajných měst”.  
     Žáci druhého stupně naší školy ve velké konkurenci mladých umělců obstáli výborně, Adéla Stenzelová 
obsadila 1. místo, Andrea Krocová 3. místo (obě z 9.A). 
     Zvláštní cenu za netradiční techniku získala Zuzana Krajdlová z 8.A, cenu za  dokonalou kresbu 
obdržel Dominik Pišta z 8.A a zvláštní cenu za propracovanost kresby si odnesla Julie Horčicová ze 7.A. 
Čestná uznání si dále odnesli tito žáci a žákyně: Lucie Müllerová, Jiří Mráček, Marie Jágrová, Hana 
Kratochvílová, Jana Sládková a Klára Štajnerová. 
     Soutěžní práce jsou pro veřejnost až do Velikonoc vystaveny v sálku Městské knihovny v Rokycanech. 
Blahopřejeme dětem k uměleckým úspěchům a děkujeme za vzornou reprezentaci školy!                   
                                                                                                                                                   Mgr. Jitka Brejchová 
Okresní kolo Olympiády v německém jazyce 
Dne 5. února proběhlo okresní koloOlympiády v německém jazyce na Gymnáziu v Rokycanech. Za naši školu se 
zúčastnila Michaela Peterková z 9.A v kategorii II.A pro žáky 8. a 9. tříd.  Míša  byla testována z poslechu s 
porozuměním, ze čtení s porozuměním a ústní části. Ústní část se skládala z povídání o sobě, z tématu podle 
výběru a popisu obrázku. Děkujeme Míše za reprezentaci školy, neboť se ve velké konkurenci žáků z celého 
okresu umístila na pěkném 13. místě.                                                                                 Mgr. Alena Kožíšková 
 
 
Okresní kolo Olympiády v českém jazyce 
 Dne 8.2. 2016 se na rokycanském gymnáziu konal další ročník okresního kola  Olympiády v českém jazyce. 
Jako každým rokem, tak i letos vyslala naše základní škola dva své zástupce. Šlo jako vždy o nejúspěšnější 
řešitele kola školního. Soutěžící luštili nelehké úkoly z oblasti jazykové lexikologie, morfologie, syntaxe a 
stylistiky. Naši školu v Rokycanech reprezentovaly žákyně Tereza Dezortová a Andrea Krocová z 9.A.  
     Dle výsledného počtu bodů je patrné, že zejména Tereza se jazykových nástrah až tak nezalekla a obsadila 
velmi pěkné 6. místo. Uveďme rovněž, že i Andrea statečně bojovala ve velké konkurenci, kterou okresní kola 
soutěží s sebou nesou. 
Oběma děvčatům děkuji za odvahu v „boji“ a do dalších let studia mateřského jazyka přeji mnoho zdaru!                              
                                                                                                                                               Mgr. Naďa Kahovcová 
 
Projekt  “Hodina pohybu navíc” 
     Tento školní rok začal na některých vybraných školách 
projekt „Hodina pohybu navíc“, který zrealizovalo 
Ministerstvo školství a tělovýchovy ČR. Jedná se o hodinu 
tělesné výchovy navíc. Tato hodina je realizována v družině 
školy pro žáky 1. až 3. třídy.    Podle metodiky zpracované 
ministerstvem školství jsou v těchto hodinách vyučovány 
tyto sportovní hry: kopaná, házená, košíková, volejbal, 
lední hokej a ragby. Hlavním cílem projektu je zlepšení 
pohybové zdatnosti dětí. 
      Jednou ze škol, která byla k tomu projektu vybrána, je i 
ZŠ Karla Vokáče ve Strašicích. Ve Strašicích projekt 
realizuje pan učitel Mgr. Jiří Monhart, který si myšlenku 
pohybu navíc velmi pochvaluje. Na každou hodinu dochází 
přibližně dvacet žáků, kteří se učí nové pohybové 
dovednosti a rozvíjí své pohybové schopnosti. Hodina 
pohybu navíc se ve Strašicích těší velké oblibě, doufejme tedy, že dětem jejich zapálení pro sportovní aktivity 
vydrží a emoční prožitek ze sportovních her zvítězí nad konkurencí v podobě počítačů a tabletů.  
     Počátkem února zavítala do Strašic paní PhDr. Jaroslava Šmrhová, evaluátorka (hodnotitelka, 
posuzovatelka) projektu „Hodina pohybu navíc“, a byla přítomna na dvou vyučovacích hodinách. Byla velmi 



spokojena s vedením hodin a z nadšení dětí při pohybových aktivitách. Otázku, zda se v projektu oblíbeném u 
rodičů, dětí i pedagogů bude pokračovat i v příštích letech, ale nedokázala zodpovědět. Pevně věříme, že tato 
myšlenka bude mít i nadále zelenou. Na strašické škole je sport velmi propagován. Děti mohou zdarma 
navštěvovat různé kroužky, např. florbal, zumbu, atletiku, basketbal, volejbal, házenou a mnoho dalších. 

Mgr. Věra Peterková, zástupkyně školy 
 
Paní PhDr. Jaroslava Šmrhová s panem učitelem Mgr. Jiřím Monhartem 
 
Předškoláci ve škole 
       V pátek dne 5. února a v pondělí 8. února nás, žáčky 1.A, navštívili v naší škole předškoláčci. Dobře si 
prohlédli prostory 1. stupně a pak zamířili rovnou do naší třídy, do které již brzy půjdou k zápisu. V hodině 
matematiky jsme pak společně počítali a hráli matematické hry. Ukázali jsme jim také naši velkou tělocvičnu, 
kde jsme se společně protáhli a zasoutěžili si.    
      Předškoláčci už určitě žádné obavy ze zápisu do 1. třídy nemají, protože ví, jak škola vypadá i uvnitř a 
alespoň trošku poodhalili pro ně tajemství toho, jak se v hodinách pracuje.            
                                                                                                žáci 1.A s paní učitelkou Mgr. Zuzanou Andrlíkovou 
 
Bruslení v Rokycanech 
     K zimnímu sportovnímu vyžití na naší škole už tradičně patří bruslení. Podmínky pro bruslení na strašických 
vodních plochách jsou bohužel poslední dobou díky mírným zimám horší, a tak se s dětmi z druhého stupně 
vydáváme na zimní stadion do Rokycan, kde si tuto pohybovou aktivitu užíváme.  
     Pondělní odpoledne 8. února se na rokycanský zimní stadion vydalo 34 druhostupňových dětí. Ledová plocha 
patřila jen nám, což bylo úžasné. Po rozbruslení jsme si rozdělili led na dvě půlky. Na jedné se rodící se 
hokejové hvězdy věnovaly lednímu hokeji a na druhé jsme se pokoušeli o krasobruslařské kreace, hráli jsme na 
honěnou a jiné hry vhodné pro toto ledové království.  
     Svěžího vlhkého vzduch jsme se u ledu nabažili a chystáme se zimní stadion navštívit ještě minimálně jednou 
v březnu, až se vrátíme z jarních prázdnin a lyžařského výcviku.                                        Mgr. Pavla Hrazdilová 
Beseda o knihách pro žáky prvního stupně  
     V úterý dne 9. února navštívila žáky prvního stupně 
knihovnice z Městské knihovny Rokycany paní Jana 
Frühaufová, aby pobesedovala s našimi žáčky nad 
zajímavými dětskými knihami. Projekt s názvem 
“Beseda nad knihou” proběhl v moderně zařízené 
školní čítárně, kde se děti mohly pohodlně usadit na 
koberci a věnovat se různým čtenářským a zážitkovým 
aktivitám. 
     Celá vyučovací jednotka nutila žáky k aktivitě. Paní 
knihovnice provedla děti světem básní, říkanek, 
veršovaných pohádek i dobrodružných příběhů.  
Básničky doprovázené rytmickým pohybem mají děti 
odmalička rády a také se ihned k recitaci s pohybem 
přidaly. Ochotně spolupracovaly na vyhledávání 
Ladových ilustrací podle přednášených říkadel 
Františka Hrubína. V hodině zazněly také básničky pro 
dobré spaní, verše o různých věcech, dále i básničky s obrázky doplňující rým, vtipné básničky paní L.Štíplové 
atd.. Starší děti se věnovaly oblíbeným prozaickým útvarům jako je třeba pohádka, povídka nebo napínavý 
příběh. Páťáky například velmi zaujala kniha Astrid 
Lindgrenové s názvem “Ronja, dcera loupežníka.” 
     Projekt dětem přiblížil četbu tvůrčím a hravým 
způsobem, což se u malých čtenářů setkalo s velkým 
ohlasem.       Mgr. Zuzana Andrlíková 
 
Děti při práci s básničkami ve školní čítárně 
 
Zápisy do 1. třídy 
     Ve dnech 12.- 13. února 2016 se v ZŠ K. Vokáče ve 
Strašicích uskutečnil zápis předškoláků do 1. třídy. Ve 
vstupní hale je uvítala pětice zvířátek, převlečených 
žáků 5. A - V. Soóky, N. Andilová, P. Harčarik, K. 
Smolová a A. Málková. Tato pětice provázela děti a 



jejich rodiče na cestě k zápisu a měla pro malé předškoláčky připravený úkol v podobě poznávání zvířátek. 
Pokud děti vše splnily, mohly si jedno zvířátko za odměnu vzít. Po šlápotách pak pokračovaly až ke dveřím tříd, 
kde probíhal zápis. Malí předškoláci během zápisu poznávali barvy a geometrické tvary, počítali, vybarvovali 
atd... V pátek se zapsalo dvacet dětí a v sobotu jedenáct, na závěr celého zápisu všichni obdrželi drobnou 
odměnu. Někteří rodiče ještě zváží, zda nedají dítěti roční odklad. V tomto je jim nápomocna pedagogicko-
psychologická poradna, mateřská školka, dětský lékař, ale samotné rozhodnutí je na zákonných zástupcích.  
     S předškoláčky se ještě uvidíme v rámci projektu “Vítáme Vás v naší školičce.” Děti přijdou společně se 
svými učitelkami z mateřinky. V rámci pracovních dílniček se seznámí s prostředím školy, čeká na ně např. 
dílnička matematická, jazyková, výtvarná nebo tělovýchovná. 
     Doufáme, že se stejnou radostí, se kterou děti k zápisu přišly, přijdou i v září do “opravdické velké školy”. 
Přejeme jim vydařený vstup do 1. třídy!                                     Mgr. Věra Peterková a Mgr. Zuzana Andrlíková 

 
K zápisu přišla maminka Dagmar Stenzelová  z Tění se synem Jaroslavem, zleva zvířecí průvodci z 5.A -  A. 
Málková, K. Smolová, N. Andilová, V. Soóky, P. Harčarik 
 
Olympiáda v anglickém jazyce 
     Začátek druhého pololetí tradičně patří olympiádám. Okresní kolo olympiády z anglického jazyka tentokrát 
proběhlo 15. února v Rokycanech. Předcházelo mu kolo školní, které proběhlo na naší škole o týden dříve. Ze 
školního kola postoupili z každé kategorie dva nejlepší žáci. Ve školním kole bylo pořadí 6. - 7. tříd následovné: 
1. místo Julie Horčicová, 2. místo Alena Voříšková, 3. místo Jindra Veselý, 4. místo Eliška Houšková, 5. místo 
Anna Paulová a 6. místo Katka Valečková 
     V kategorii 8. a 9. tříd byly výsledky velmi vyrovnané: 
1. místo Michaela Peterková, 2 .a 3. místo shodně Lucie Vevercová a Zuzana Krajdlová, 4. místo Andrea 
Krocová a 5. místo Sára Frantová 
     V okresním kole v Rokycanech žákyně tradičně bojovaly ve všech 
dovednostech, které patří k používání cizího jazyka, tedy v poslechu, 
komunikaci, porozumění textu a správném používání gramatiky. 
     Nejlépe se v těžké konkurenci vedlo Julii Horčicové ze 7.A, která 
obsadila v mladší kategorii krásné třetí místo, a pěkné bylo i 
umístění Aleny Voříškové též ze 7.A, která ze čtrnácti soutěžících 
skončila pátá.  
     Starším dívkám se tolik nevedlo, ale určitě si také rády vyzkoušely 
porovnání s ostatními vrstevníky a uplatnily své dovednosti, které jistě 
použijí i v běžném životě.                                      Mgr. Pavla Hrazdilová 
Julie Horčicová ze 7.A s diplomem za 3. místo 
  
Peer program v šesté třídě 
       Ve dnech 10. a 18. února se žáci šesté třídy zúčastnili “Peer 
programu” - programu prevence sociálně patologických jevů. 
     Slovo “peer” pochází z angličtiny, jedním z jeho významů je 
“vrstevník.” Peer program je tedy vrstevnický program, kdy starší žáci 
předávají znalosti a zkušenosti svým mladším spolužákům. Letošní 
šesťáky vzdělávali dobrovolníci z 9. a 7. třídy v tomto složení: Tereza 
Dezortová, Adéla Nováková, Michaela Peterková, Marie Jágrová, 
Tereza Sklenářová, Jan Peterek, Zuzana Lexová a Adriana 
Belušková. Tito žáci prošli školením v Pedagogicko - psychologické 
poradně v Rokycanech s cílem aktivně působit v oblasti primární 
prevence (vytváření a realizace preventivních programů pro třídní kolektivy).  
     První část programu ve středu dne 10. února probíhala tak, že peeři dohlíželi na žáky šesté třídy rozdělené do 
šesti skupinek, které se měly vypořádat s tématem “Zdravý životní styl.” Vše usměrňovala pracovnice 
Pedagogicko - psychologické poradny v Rokycanech paní Bc. Petra Veselá. Skupiny se jmenovaly: “Smíšci, 
Plavci, Zemáci, Příroďáci, Sněhuláci a Baskeťáci.“ Důležitá byla spolupráce a vzájemná podpora všech členů ve 
skupině. Výsledky své práce všechny skupiny odprezentovaly před zbytkem třídy. Každá skupina získala bodové 
hodnocení a od peerů rovněž rozbor kladů a záporů své práce.  
     Druhou část programu, která proběhla ve čtvrtek dne 18. února, řídil výchovný poradce a školní metodik 
prevence pan Ing. Vladimír Pospíšil. Ten si pro žáky připravil zajímavé téma – šikana. Jednotlivé skupiny si 
připomněly znaky, podoby, příčiny, důsledky a řešení šikany a dověděly se mnoho užitečných informací o tom, 
jak při setkání s tímto nebezpečným jednáním postupovat.  



    V závěru Peer programu proběhlo vyhodnocení 
práce jednotlivých skupin, žáci obdrželi diplomy a 
drobné ceny. Pořadí skupin bylo následující: 

1. Sněhuláci 
2. Smíšci 
3. Plavci 
4. Zemáci 
5. Baskeťáci 
6. Příroďáci 

     Tento způsob výuky posílil v dětech pocit 
sounáležitosti se skupinou a odpovědnost za její 
fungování, vedl děti k tvořivému řešení problémů a 
především k samostatnému myšlení. Posílení 
přátelských vztahů ve třídě       a sdílení společných 
hodnot se tak dělo velmi přirozeným a zábavným 
způsobem.    
                               Ing. Vladimír Pospíšil    

                                                          
Skupina “Plavci” (zleva): K. Urxová, V. Giňa, K. Gaherová a P. Hynek s dopomocí peerky T. Sklenářové        
 
Školní kolo recitační soutěže 
     V pátek dne 19. února se konalo opět po roce ve společenské místnosti ZŠ Karla Vokáče Strašice školní kolo 
recitační soutěže. Celkem se ho zúčastnilo 42 žáků obou stupňů s krásnými básněmi, jejichž přednes nacvičili se 
svými učiteli a rodiči. Do poroty usedly paní učitelky Irena Mitterbachová, Naděžda Kahovcová a Marcela 
Paulová. 
     Všechny děti přednášely velmi pěkně, leč porota mohla vybrat pouze dva soutěžící z každé kategorie, kteří 
postoupí do okresního kola. Třetí v pořadí jsou náhradníci. Okresní kolo recitace se uskuteční dne 16. března v 
Rokycanech.  
Postupujícím žákům držíme palce!          Mgr. Marcela 
Paulová 
 
Výsledky školního kola: 
0. kategorie (1. třída): 1. místo: Alex Málek, 2. místo: 
Jáchym Spáčil, 3. místo: Lucie Tomášová 
I. kategorie (2. a 3. třída): 1. místo: Filip Červenka, 2. 
místo: Barunka Abrahámová, 
  3. místo: Veronika Studničková  
II. kategorie (4. a 5. třída): 1. místo: Adriana 
Málková, 2. místo: Pavlína Převrátilová, 
                             3. místo: Monika Vaníková  
III. kategorie (6. a 7. třída): 1. místo: Anna Paulová, 
2. místo: Aneta Lopatová,  
                        3. místo: Zuzana Lexová 
IV. kategorie (8. a 9. třída): 1. místo: Kristýna 
Tomášková, 2. místo: Zuzana Krajdlová,  3. místo: 
Tomáš Zink 
                                                                                                                      Vítězové z prvního stupně 

 Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 

                                                  

                  S pohádkou jde všechno snáz 

Děti a pohádky patří rozhodně k sobě. V naší mateřské škole 
se pohádkou učíme pomáhat si, najít si kamarády a chápat 
jak to vlastně na světě chodí. Hned v lednu děti ze třídy 
Berušek předvedly rodičům, jak chodí na vandr Koblížek. 
Byla to vlastně přesunutá besídka z prosince, protože byly 
nemocné děti i paní učitelka. Děti ukázaly rodičům, co už se 
ve školce naučily a rodiče měli možnost vidět svoje děti, jak 



reagují v prostředí školky. Setkání to bylo opravdu vydařené. Na začátku února k nám do mateřské školy přijela 
pohádka. Vlastně přijela paní Miloslava Jelínková s Andělskou pohádkou. Nebyla to její první návštěva u nás a 
opět nás všechny naprosto nadchla. Maňásky i kulisy má paní Jelínková vlastní výroby a nebeský příběh 
andělíčka, který zlobil a zlobil, měl, jako vždy, výchovný přesah. Představení plné písniček, hravosti i poučení 
sledovaly děti s velkým zaujetím. Takže až se dětí zeptáte, co andělé v nebi dělají, už budou vědět. Přeci z mraků 
pohádky plácají! Sněhu nám letošní zimu na zem andílci moc neposlali. Za to 
se nám však ve školce objevila Bálová víla. Nejprve nás všechny pozvala na 
maškarní bál. Bylo to přesně na masopustní úterý, tak jak se sluší a patří. 
Děti se pečlivě připravily a většina si přinesla kostým nebo masku. A tak se 
školkou proháněli princezny, indiáni, piráti, vodníci i víly. Nechyběl ani 
hasič, popelka a dokonce medvěd. Zkrátka všechny převleky ani nejde 
vyjmenovat. Jen ta Bálová víla byla začarovaná a neměla pěknou sukýnku. 
Všichni se ochotně pustili do jejího zachraňování.  Děti ze třídy Kytiček 
třídily barvy, Berušky stavěly z kostek, Koťata házela na cíl a Sluníčka 
drandila jako o závod na koloběžkách. Sláva! Víla v podání paní učitelky 
Kateřiny Sazimové  byla vysvobozená a mohla s dětmi tancovat. Po reji 
masek všem pořádně vyhládlo. To byl ten pravý čas na báječné masopustní 
koblihy. Pohádka není jen hra, jen to s ní jde snáz. Svoje zkušenosti a 
znalosti využily děti ze třídy Sluníček a ti nejstarší z Koťat při 
screeningovém vyšetření předškolní zralosti prováděném v naší školce 
pracovnicí Pedagogické psychologické poradny Plzeň, pracoviště Rokycany. V mateřské škole si hrajeme. Hrou 
se učíme a pohádkou to vše spojujeme a vysvětlujeme. Učíme děti, že vše souvisí se vším a má to své příčiny a 
následky. Pohádka vypráví o životě a my si přejeme, aby život byla pohádka.  

Alena Krausová, DiS.  

 

 

 

Jsme tu pro Vás už nemusíte nikde volat a jezdit ! 
Pravidelně otevřeno každou první a třetí středu v měsíci  
Od 14-15 hod v zasedací místnosti Obec.úřadu Strašice. 

Prodej a pronájem nemovitostí 
Prodej zastavené nemovitosti a splacení pohledávek 
Finanční poradenství 
Insolvence- oddlužení 
Právní poradenství zdarma 
Kancelář Rokycany 
Palackého 10/1337 01  Rokycany 
                  Robert Prokýšek 

                mobil. 724 513 606 

                            776 700 185 

    email. rokycany@realityprodej.eu 



„Vlajka pro Tibet“ v obci Strašice 
 
  Obec Strašice se na základě žádosti spolku Lungta (www.lungta.cz) připojí k mezinárodní kampani „Vlajka pro 
Tibet“. Žádost projednala Rada obce Strašice dne 3.2.2016, kdy tuto žádost podpořili čtyři radní z pěti. I ve 
Strašicích tak bude 10. března vyvěšena tibetská vlajka jako výraz podpory této kampaně. 
  Mezinárodní kampaň “Vlajka pro Tibet” vznikla v polovině devadesátých let v západní Evropě a stala se 
jednou z nejvýznamnějších symbolických akcí vyjadřujících podporu ochrany lidských práv nejen Tibeťanů, ale 
i obyvatel ČLR. Akce probíhá každý rok 10. března, v den výročí povstání Tibeťanů proti čínské okupaci Tibetu. 
Při povstání v roce 1959 zemřelo více než 80 000 Tibeťanů, přes milion Tibeťanů zemřelo v následujících letech 
ve vězeních, pracovních táborech nebo v důsledku hladomoru. Cílem kampaně je poukázat na dlouhodobé 
porušování lidských práv v Tibetu. Česká republika se ke kampani připojuje pravidelně od roku 1996, kdy 
tibetskou vlajku vyvěsila první čtyři česká města. V loňském roce se k akci připojilo 697 obcí, měst, městských 
částí nebo krajů. Stovky vlajek vlají každoročně např. v Německu, Francii, Belgii a dalších zemích. Vlajky 
vyvěšuje celá řada škol, včetně Univerzity Karlovy a kromě různých organizací také spontánně mnoho občanů 
ČR. Po celé ČR probíhá v průběhu března řada akcí na podporu Tibetu. 10. března 2016 si připomeneme už 57. 
výročí tibetského povstání. 
  Kampaň Vlajka pro Tibet má především symbolický charakter a je vyjádřením solidarity s Tibeťany. Tibetská 
vlajka je jedním z nejvýraznějších symbolů, který Tibeťané v Tibetu používají při nenásilných protestech. Za její 
vyvěšení jim hrozí až několikaleté tresty vězení. Letos kampaň v České republice proběhne už pojedenadvacáté, 
ve Strašicích již počtvrté. 
  Zde je několik vět k vysvětlení symboliky vlajky Tibetu. Ve středu vlajky se nachází bílá zasněžená hora, která 
symbolizuje Tibet, často nazývaný země obklopená zasněženými horami. 
  Přes tmavě modré nebe nad bílou horou se rozprostírá šest červených pásů, které zastupují šest původních 
kmenů (rodů, národů), které žily na území dnešního Tibetu a jsou považovány za předky Tibeťanů. Jsou to 
kmeny (rody, národy) Se, Mu, Dong, Tong, Du 
a Ra. 
  Kombinace šesti červených pásů kmenů 
(rodů, národů) a šesti tmavě modrých pásů 
nebe symbolizuje nepřetržitou ochranu 
duchovních nauk a světského života černými a 
červenými buddhistickými ochránci. 
  Na vrcholku hory je slunce se zářivými 
paprsky svítícími do všech směrů, které 
symbolizuje radost ze svobody, duchovní a 
materiální štěstí a blahobyt všech bytostí 
žijících v Tibetu. 
  Vpředu na svahu hory stojí pár sněžných lvů s 
plápolající hřívou, kteří představují sjednocení 
duchovního a světského života. 
  Krásný a zářící tříbarevný drahokam, který 
drží sněžní lvi, představuje tři buddhistické klenoty Buddhu, Dharmu a Sanghu. 
  Červenomodrý drahokam ležící u nohou lvů představuje správné etické chování, které je založeno na deseti 
buddhistických ctnostech a šestnácti způsobech lidského chování. 

Žlutý lem na obvodu vlajky představuje čisté zlato jako symbol Buddhova učení zářící do všech 
světových stran a všech dob. 

 
Mgr. Tomáš Svoboda 

 
Ledovka 2016 

Již tradičně se po pololetním vysvědčení  konala 
akce Ledová Praha, které se Pionýrská skupina Bílá 
Cerkev Strašice pravidelně zúčastňuje. Tentoktrát 
jsme v počtu třiceti osob pobývali v Praze od pátku 
do neděle. Děti měly přjíležitost seznámit se s 
historií i součastností, pamětihodnostmi a různými 
zajímavostmi hlavního města Prahy. 



Navštívili jsme Království železnic, muzeum voskových figurín, Muzeum Karlova mostu, Muzeum policie ČR, 
Muzeum pošty a koncert děti dětem, který moderovala strašická rodačka Jana Horáčková. Také jsme se 
zúčastnili komentované procházky se strašidly po Starém Městě, při které jsme vyslechli několik pověstí. Z věže 
Staroměstské radnice jsme si prohlédli noční Prahu a z lodi jsme poznávali okolí Karlova mostu.  

Celou akci jsme si maximálně užili a už teď se těšíme na nové zážitky zase za rok. Nabídka, kterou pořádá 
Pionýr a Nadace Dětem 3. tisíciletí, je opravdu pestrá a je neustále z čeho vybírat. 

Za všechny zúčastněné 

Klára Primasová, Dis. 

Strašičtí včelaři bilancovali rok 2015 
Na výroční členské schůzi konané v sobotu 30. 1. 2015 se sešli strašičtí včelaři, aby vyhodnotili předchozí rok 
2015. 
V úvodu strašičtí včelaři věnovali vzpomínku na dlouholetého velmi svědomitého a pracovitého člena a 
funkcionáře ZO Strašice pana Václava Hájka, který náhle začátkem tohoto roku naše řady opustil.  
Důležitým bodem schůze bylo zhodnocení zdravotního stavu včelstev a odevzdání vzorků „zimní měli“ k 
pravidelnému laboratornímu vyšetření na přítomnost a množství jedinců samiček roztoče Varroa destruktor 
(česky kleštík včelí). Tento roztoč způsobuje při přemnožení značné ztráty celých včelstev, a je také přenašečem 
virových chorob, které zánik včelstev mnohonásobně urychlují.  
Na podzim roku 2014 a následně v zimě 2015 byly z mnoha míst České republiky hlášeny zvýšené úhyny 
včelstev. Také na Rokycansku byly v některých lokalitách zaznamenány citelné ztráty. Včelstva strašických 
včelařů, i přes zvýšené množství roztočů ve vyšetřených vzorcích zimní měli, byla před ztrátami uchráněna. 
Naopak se počet zazimovaných včelstev na podzim roku 2015 povedlo včelařům ještě zvýšit ze  76 (v roce 
2014) na 94. V průběhu roku se také zvýšil počet včelařů ze 13 na 15. 
I přesto že rok byl velmi teplý a především suchý, což nevěstilo dobré 
snůškové poměry. Nektaru v květech bylo málo a rychle vysychal a ani pro 
snůšku medovicového medu není takové počasí příliš vhodné. Přesto závěr 
včelařské sezony se vydařil a včelaři při svém posledním červencovém 
medobraní získali poměrně dobrý výnos velice kvalitního a žádaného 
medovicového medu. 
I přes veškerá opatření proti přemnožení roztočů se v některých včelstvech 
objevují zvýšené spady tohoto nebezpečného škůdce včel. Ani dosavadní 
velice teplý průběh zimy není nakloněn tomu, aby se lépe dařilo početní stavy 
roztočů ve včelstvech snižovat, tím že by včelstva měla delší období bez 
přítomnosti plodu a byl tak přerušen i vývojový cyklus roztoče. 
V nadcházející včelařské sezoně 2016 budou muset včelaři vyvinout značné 
úsilí, aby počet roztočů ve včelstvech nepřesáhl kritickou mez a udrželi tak 
svá včelstva v dobrém zdravotním stavu. 
Při teplé zimě jsou včelstva také více aktivní, čímž spotřebovávají větší množství svých zásob, a tak můžou 
v předjarním období hrozit ztráty včelstev vyhladověním. Včelaři proto budou muset být v předjaří velice 
pozorní a případný nedostatek zásob včelám včas vhodným způsobem doplnit, aby ztrátám zabránili. 
 
Předseda ZO ČSV Strašice 
Ing. Petr Macháček 

Rozpočet obce 2016 

Ing. František Nerad – zastupitel (Alternativa) 

       Dne 18.2.2016 schválilo zastupitelstvo rozpočet na rok 2016. Byl schválen 13 hlasy ze 14 přítomných 
zastupitelů. Nebyl jsem proti, nicméně nelíbí se mi na tomto rozpočtu úplně všechno. Schválil jsem jej jaksi 
podmínečně a uvidím na konci roku 2016, zda budou podmínky splněny a tak se k němu vyjádřím letos určitě 
ještě jednou. Základní podmínka mého souhlasu je v tom, že to, co jsme v rozpočtu schválili, bude splněno! 
I já chci, aby byly opraveny některé cesty, aby se konečně zbourala ta ostuda na Koupáku a na Dukle, i já chci, 
aby se už ve Strašicích něco pořádného udělalo.  Jak jsem už několikrát napsal, pár rozpočtů jsem měl možnost 



ve svém životě připravovat a základem mé filozofie je, že politici nesmí lidem lhát. Jestliže napíšu do rozpočtu 
nějakou investici, nebo opravu, tak ji musím provést a ze schváleného rozpočtu zaplatit. Když jsme po roce 1990 
schvalovali rozpočet České republiky, vysvětloval nám ministr financí ČR Ing. Špaček a jeho odborníci, že 
rozpočet je základní dokument demokratického subjektu a když si lžeme v základním dokumentu, nezbývá poté 
lhát i dále a zpravidla to skončí velkým malérem.  
     Schválilo-li vloni zastupitelstvo, že se zbourá Koupák, měl se zbourat a ne dát peníze do rozpočtu na tuto akci 
a pak ji neudělat a přesunout naplánované peníze na jinou, zastupitelstvem v rozpočtu neschválenou akci. 
Porušila se tím rozpočtová pravidla a rozpočtová kázeň, ale hlavně – lidem se lhalo.  Strašičtí zastupitelé si 
většinou myslí, že to není až takový hřích. Prostě jsou to naše peníze, tak si s nimi budeme dělat, co chceme! Ale 
to není pravda! Nechtějí se o tom bavit, nechtějí přijmout svoji zodpovědnost za svá rozhodnutí, aby se mohlo 
v případě nějakého maléru tvrdit, já nic – to ONI! Já jen hlasoval jako většina. Mnozí z nich si asi ještě 
neuvědomili, že už neplatí, že kolektivní vina je trestně nepostihnutelná. Je! 
    V rozpočtu 2016 se, mě osobně, moc nelíbí nedaňové příjmy. Bohužel logické vysvětlení jejich výše  při 
schvalování rozpočtu jsem moc neslyšel. Prý na základě výsledků loňského roku. Nedaňové příjmy - pro 
vysvětlení - jsou příjmy rozpočtu, na kterých se z podstatné části podílíme my, občané Strašic (poplatky, 
platbami za služby obce pro nás atd.) .     

- příjmy z pokut 100 000,-  
Nepovede to k vybírání pokut za každou cenu? 

- příjmy z bytového hospodářství 6 900 000,- 
Vloni to bylo 5 900 000,-! Proto se zvedá nájemné!!! Ale ty peníze nejdou všechny zpět do bytovek!   

- příjmy z pronájmu čističky odpadních vod 660 000,-  
Vloni to bylo 320 000,- ! Proto se zvedlo stočné? Vedení obce sice tvrdí, že to nařídili shora, ale podklady o tom 
nařízení nikdo, ani zastupitelé neviděli!!! 

- příjmy ze vstupného 20 000,- 
Vloni jsme zrušili vyhlášku o poplatku ze vstupného?! Většina akcí obce stojí na dobrovolném vstupném.  

- kurz angličtiny 100 000,-  
Opravdu tolik? Pokud je to pravda, tak klobouk dolů. Kolik jsou ale na to náklady? 

- pronájem vodohospodářských zařízení 1 200 000,- 
Vloni se vybralo 931 7000,- ! Proto se zvedlo vodné!? Vedení obce sice tvrdí, že to nařídili shora, ale podklady o 
tom nařízení nikdo, ani zastupitelé neviděli!!! 

- příjmy z EE a služeb v posádce 4 300 000,-  
Kolik jsou ale náklady na tuto položku? Vloni jsme vyčerpali rozpočet na elektřinu v obci za 9 měsíců a bylo to 
5 075 000,- Kč? Kolik to stálo do konce roku zatím, nevíme a to už je březen 2016. 

- příjmy z provozu sportovišť 1 000,-  
Vloni jsme nedostali ani korunu.  

- Prodej nemovitostí v kasárnách 
Vloni nás firma H.R.S. vodila půl roku za nos a nakonec nic nezaplatila. Právě na toto jsou Rozpočtová opatření, 
aby se peníze do rozpočtu daly, až když je máme na účtu a ne dopředu, když nevíme, jestli přijdou. To by nám 
ale zase nevyšly plánované výdaje!  

         Dotace z Kraje, státu i EU se do rozpočtu nevkládá před jejím přidělením, protože jsou to peníze 
nenárokové, takže je možné, že je nedostaneme. Takže povinné přílože obce k dotacím (které jsou z pohledu 
schváleného rozpočtu nezanedbatelné) se vkládají do rozpočtu v tzv. Rozpočtové rezervě. V Parlamentu 
(Zastupitelstvu) se pak o tyto peníze mezi jednotlivými poslanci svádějí „boje“, kterým se říkalo „porcování 
medvěda“. Poslanci se snaží tyto prostředky přesměrovat k těm akcím, které slíbili svým voličům. Vloni byla ve 
Strašicích tato rozpočtová rezerva 20 000,- Kč, což je částka opravdu zanedbatelná, až zbytečná. Takže když 
nebyla rezerva na akce, o které se žádalo o dotace (komunikace v Koutě, zahrada mateřské školy), přesunovala si 
prostředky na „své“ priority Rada obce v Rozpočtových opatřeních sama, bez schválení zastupitelstvem. Z mého 
pohledu to je špatně a o tom, co se bude za peníze v rozpočtu dělat, by mělo rozhodovat celé zastupitelstvo a 
potažmo občané obce.   

      Při schvalování rozpočtu na rok 2016 bylo naznačeno, že k takovýmto neschváleným přesunům nebude letos 
docházet. No uvidíme. Všichni víme, jak v současné době Strašice vypadají. Je nutné docela dost peněz na 
opravy cest, bytovek, zeleně, parkovišť atd. Zastupitelstvo obce má kontrolní mechanizmy, kterými lze 
svévolnému a zastupitelstvem neschválenému přesunu peněz, zabránit.  Ve Strašicích ale příliš nefungují.   

       Souběžným podkladem pro rozpočet je v obci např. Program rozvoje obce nebo koaliční smlouva, na úrovni 
státu Vládní program, na základě kterého byla vláda či zastupitelstvo do svých funkcí zvoleno. Ve Strašicích se 
například už dávno slíbilo občanům, zateplení poslední bytovky v sídlišti u pošty, vybudování vodovodu ke 
kostelu, Dům s pečovatelskou službou, úpravy hřiště Dukly, opravy komunikací v obci, vznik parkovacích ploch 
v bytovkách, perfektní fungování Společenského domu, Strašice jako centrum společenského a kulturního života 



v Brdech, oprava hráze Dvorského rybníka, oprava 
tankové cesty a mnoho dalších věcí. Viz volební 
program ODS ve volbách 2010. Každý volič by si měl 
takovéto sliby schovat a podle toho pak v příštích 
volbách rozhodovat, jestli to byly sliby plané, 
nesplnitelné, nebo lži.  
         Každý rozpočet každého roku je obrazem plnění 
těchto slibů, na základě kterých na radnici ti lidé sedí. 
Tak jsme si to alespoň mysleli na začátku po listopadu 
1989.  Vždy si při pohledu na takovýto kopec planých 
slibů vzpomenu na novoroční projev V. Havla 
1.1.1990: 
„Milí spoluobčané, čtyřicet let jste v tento den slyšeli 
z úst mých předchůdců v různých obměnách totéž; 
jak naše země vzkvétá, kolik dalších milionů tun 
oceli jsme vyrobili, jak jsme všichni šťastni, jak 
věříme své vládě a jaké krásné perspektivy se před 
námi otevírají. 
    Předpokládám, že jste mě nenavrhli do tohoto 
úřadu proto, abych i já vám lhal. Naše země 

nevzkvétá………“  

 
Skauti ve Strašicích – pokračování č. 35 

A v našem vzpomínání jsme se dobrali k roku 1979. 
V minulém roce tj. v roce 1978 jsem popsal  jak nám 
byla zakázána práce s dětmi, i těmi dospělejšími z politických důvodů… Tak jsme se domluvili s bývalými, nyní 
již odrostlými členy našich oddílů, na zimní výpravu na Šumavu. Pepásek domluvil přenocování (za mírný 
poplatek) v chatě OSP Rokycany. Při ranní rozcvičce na sněhu na nás z okna sousední chaty volal Pepík Kučera 
(který zde byl s rodinou) pozdější porevoluční činovník Junáka v Rokycanech: „Kluci, ani nevíte,  ak Vám to 
závidím!“ A tak jsme si užívali lyžařské pohody na Modravě, ale také tlačení „Bojového Tudora“ sněhovými 
závějemi. Během jara a léta toho roku byla jen menší setkání s úvahami kluků a děvčat – „co budeme s tím 
naším mládím podnikat, než nám uteče!“ A co jsme společně vymysleli, bude popsáno v 36. pokračování….. 
A teď ještě popíši jednu krásnou akci, na kterou jsme byli pozváni do Krušných hor na dny 15. a 16. září 1979. 
Byly to oslavy „Indiánského léta“ 
(poslední teplé období před 
příchodem dešťů) a to do kempu 
Arizona u „Měsíčního jezera“. Na 
fotografiích vidíte neuvěřitelných 
asi 100 trampů a skautů! Byli jsme 
jako v jiném, svobodném světě! 
Fotografie kamaráda – skauta 
Fandy Ludvíka to dokumentují. A 
dobřívský skaut, kamarád a malíř 
Jenda Cipra tu krásu skicoval…… 
Můžete snít s námi ………. 
U ohňů, kytar, písní a povídání! (tedy „potlachů!“) 
Nazdar!      A s „Modrou oblohou“ …….. zase příště. 
Ve Strašicích 25.2.2016                                                       Věra a Vlastimil Šmolíkovi 



                                      Únorové události v Muzeu Středních Brd  
                                                  RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Nebojte se, nevracíme se do roku 1948, jak by možná ty starší z vás, čtenářů, napadlo. Ačkoliv, náš sbírkový 
fond týkající se zločinecké organizace Lidových milicí už v depozitáři poskakuje nervozitou, kdy z něj konečně 
vytvoříme samostatnou a dnes velmi neobvyklou stálou expozici. Poté, co na Zastupitelstvu obce prošel letošní 
rozpočet se zdá, že jsme k ní opět o krok blíže. Hlavní problém pak spatřujeme ve vyklizení jednoho z příručních 
depozitářů či skladů a přeskupení sbírkových předmětů i dalšího materiálu tam uloženého jinam. Zkrátka, naše 
muzeum není nafukovací a úložných prostor se nám opravdu zle nedostává. A to ještě chceme, jak jsme psali už 
v minulém čísle Barňáku, zvětšit expoziční prostor o další stálou výstavu, věnovanou CHKO Brdy.  Nezbývá 
nám než doufat, že se konečně podaří získat grant na rekonstrukci tzv. „Malého dřeváku“ nad Společenským 
domem. 
  Leč, zpátky k únorovému děni v muzeu. Skončila výstava obrazů Jindřišky Hánové „Tajemné Brdy“, jež 
přinesla i zajímavé srovnání Středních Brd s Šumavou, odkud pocházela také nemalá část zachycených krajinek 
a zákoutí. 
  V neděli 21. 2. 2016 jsme v podvečer 
slavnostní vernisáží zahájili další, první 
letošní výstavu. I ona je výtvarná a svou 
práci na ní představuje známý malíř 
Podbrdska Václav Šesták z Hořovic. 
Naposledy u nás vystavoval před šesti lety a 
je třeba říci, že v uplynulém čase malíř 
rozhodně nezahálel. K vidění je 25 obrazů, 
z nichž více než polovina je malovaná 
v posledních třech letech. Vystavená je i 
malířova loňská „Dívka s dýněni“, která 
vzbuzuje v obci kritiků dost rozporných 
názorů a emocí. Nechybí však také úplně 
nový obraz ze Strašic, vonící ještě ne zcela 
zaschlými barvami. Je to oblíbený motiv 
kostela sv. Vavřince, tentokrát však 
znázorněného se Starou školou z protisvahu, 
od úbočí Bambule. Na vernisáž přišlo ke 40 hostům, mezi nimiž nechyběla ani místostarostka Strašic, paní Eva 
Bůchová. Šestákova výstava „Okna přírodě dokořán!“ potrvá do konce března a je prodejní. 
  Stálou obrazovou výstavu získalo dosud strohé schodiště v budově bývalých ubikací, „Dřeváku“. Umístili jsme 

tam dlouhodobě ze soukromé sbírky 
zapůjčený cyklus litografií zesnulého 
rokycanského malíře a grafika, Miroslava 
Kozlíka. Jsou tu především přímo 
rokycanská zákoutí, mnohdy již úplně 
zmizelá, z Pátku, od bývalé Cihelny, ze staré 
Spilky. Ale také motivy z venkova, např. 
statek v Kamenném Újezdě, kostel              
sv. Vavřince ve Strašicích, Švédský most 
v Dobřívě aj. Kozlíkovy litografie doplňuje i 
Beranova zajímavá grafika starých 
dobřívských chalup. 
Obrazárna v chodbě expozic v „Dřeváku“ se 
rozrostla o sbírku obrazů O. Hampla, kterou 
jsme doposud využívali v rámci regionálních 
brdských výstav. Nyní se výtvarníkovy oleje 
staly trvalou součástí zpřístupněné 
pinakotéky muzea, doplněné ještě o olej 

Jindřišky Hánové, s motivem ze starých Rokycan u viaduktu přes Padrťský potok. 
 Pokračuje spolupráce s CHKO Brdy. Na muzejním webu www.muzeumstrasice.eu naleznou zájemci 
instruktivní mapky, které znázorňují možnosti prozatímního vstupu do jednotlivých oblastí CHKO. Zpřístupněné 
oblasti se opírají o zdůraznění I. a II. zóny CHKO, ochranných pásem vodních zdrojů a dosavadní pyrotechnické 
očisty s výhledem do budoucna. Také na nich najdete navržené, ale dosud neschválené turistické a 
cykloturistické trasy. Na 17. března připravujeme diskusní večer s vedoucím CHKO Brdy, Mgr. Bohumilem 
Fišerem. Akce proběhne od 17 hodin ve Společenském domě. Agentura ochrany přírody a krajiny bude u nás 



jednat 31. 3. ve společenské místnosti Turistické ubytovny o problematice cestovního ruchu v CHKO Brdy. Tato 
jednání jsou však pracovní a nejsou určená široké veřejnosti. 
  Dále rozpracováváme myšlenku na vytvoření brdského geoparku – „Geoparku Železné srdce Čech“. Geopark 
by měl stavět na geologických základech jedinečné brdské geomorfologie, nejstaršího reliéfu Českého masivu. 
K tomu i s ohledem na unikátní historii těžby a zpracování nerostných surovin, sloužících především železné 
metalurgii. Geopark by se měl stát jakýmsi koridorem mezi dvěma CHKO – Brdy a Křivoklátsko, včetně severní 
části Středních a Třemšínských Brd a jihozápadního okraje Křivoklátska. Na přesném vymezení území nyní 
intenzivně pracujeme. 
  Pokud se týká publikační činnosti, M. Lang nyní spolupracuje na závěrečné redakci jubilejní publikace „Velká 
kniha o městě Mirošově“, kterou vydavatelsky zpracovává firma Profitisk s. r. o., jež zakázku získala ve veřejné 
soutěži uspořádané Mirošovem. Do redakce časopisu Vítaný host odešly dva Langovy příspěvky. První je 
věnován návštěvě Tří trubek a jejich okolí a je prvním z letošního čtyřdílného cyklu o Středních Brdech, který 
bude v každém čísle časopisu vycházet. Druhý příspěvek je věnován „úrodě“ minipivovarů v Radnicích. 
Rovněž nyní pracujeme na nových turistických informačních brožurkách o obci Strašice, která se od 1. ledna 
tohoto roku zvětšila o navrácenou větší část katastru dříve zabranou VÚ Brdy a také o bývalý katastr zaniklé 
obce Padrť i s nevelkými územními součástmi zaniklých obci Záběhlá a Kolvín. 
Kromě běžné muzejní práce jsme se tedy v nejkratším měsíci v roce vůbec nenudili. Návštěvnost muzea má letos 
vzrůstající trend a přibývá i rezervací noclehů. Nezapomeňte k nám přijít i Vy!  
  --------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------             

„Ukliďme Česko“ 

 je název třetího ročníku akce, do níž se 
letos poprvé zapojí také Strašice. Cílem 
celostátní akce, jež se koná pod záštitou 
Ministerstva životního prostředí ČR, je 
prokázat službu přírodě konkrétním činem. 
Uskuteční se v sobotu 16. dubna. Vítáni jsou 
jak jednotlivci, tak celé rodiny včetně dětí a 
prarodičů. Sraz strašických dobrovolníků je 
v 9 hodin u obecního úřadu. Pro všechny 

přihlášené účastníky bude připravené malé 

občerstvení. 
                                                                                             Strašický Koupák úklid už opravdu potřebuje 

  „Věřím, že si akci společně užijeme a že na ní dojde i k zajímavým setkáním lidí, kterým není osud 

obce lhostejný. Předpokládáme, že úklid potrvá celé dopoledne. Podvečer si pak budou moci zájemci 

zpestřit společnou meditací,“ vysvětluje reiki mistryně Kateřina Juríková, která dobrovolnickou akci 

společně s obcí Strašice připravuje. 

  Z organizačních důvodů je třeba, aby se všichni zájemci přihlásili předem, a to e-mailem na 

jsem@katkajurikova.cz nebo telefonicky na 775 033 095. „Budeme tak schopni skupinky uklízejících 

dobře rozdělit, uklidit větší plochu, zajistit všechny potřebné úklidové pomůcky a dobře zorganizovat 

svoz nepořádku. Všem dobrovolníkům tak bude s sebou stačit už jen chuť do práce a dobrá nálada,“ 

doplňuje Juríková. 

   „Určitě se bude uklízet okolí autobusové zastávky u obecního úřadu a hřiště Spartak. Druhou 

skupinu bychom rádi vyslali na Koupák, kde by se měl v červnu uskutečnit festival. O dalších místech 

v tuto chvíli uvažujeme a jsme otevřeni podnětům ze strany Strašičanů,“ vysvětluje vedoucí 

kulturního odboru Tomáš Makaj. 

   „S kladným vztahem k životnímu prostředí a planetě Zemi jsem se narodila. Už jako malá holka jsem 

občas místo hraní na hřišti chodila ve svém volném čase kolem domu a sbírala odpadky. Když jsme se 

před několika lety přestěhovali s manželem z Plzně do Strašic do domu v blízkosti obecního úřadu a 

míjela jsem denně plot, kam kolemjdoucí cestou z autobusové zastávky neváhali hodit naprosto 

cokoliv, vzpomínka na někdejší výpravy s pytlem a rukavicemi se ve mně opět aktivovala,“ svěřuje se 

se svou motivací k organizaci akce Kateřina Juríková. 

 



V roce 2015 se do celorepublikové akce zapojilo více než 50 tisíc dobrovolníků, z nichž každý 
nasbíral v průměru 27 kg odpadu. 63 % účastníků přitom tvořily děti. 

Zapojte se s námi do akce 
Ukliďme Strašice! 

v sobotu 16. dubna 2016 
sraz v 9:00 u obecního úřadu 

Pojďme společně uklidit nepořádek 
a černé skládky v našem okolí! 

Registrujte se na jsem@katkajurikova.cz 
nebo 775 033 095. 

www.UklidmeCesko.cz 

Místní knihovna pořádá 1. dubna 2016 od 18 hodin 

každoroční „ NOC S ANDERSENEM“ 

Pro děti ve věku 7-12 let 

Informace a přihlášky v místní knihovně 


